

HOW TO SAFELY TRANSPORT PESTICIDES

Pesticides should always be handled carefully and according to the label. When transporting pesticides and their containers, you must take appropriate safety precautions to minimize or prevent leaks or spills. The following transportation tips can help you be prepared, know what to do in case of spills, and have the proper spill cleanup equipment on hand. Always wash your hands after handling pesticides or pesticide containers.

Inspecting Your Pesticide Inventory



- **Wear personal protective equipment.** When examining your pesticide inventory, take appropriate precautions and wear protective gear such as, rubber gloves, a chemical-resistant apron, goggles or safety glasses, a long sleeve shirt and long pants, a dust mask or half-face respirator, chemical resistant footwear (i.e., rubber boots) and socks.
- **Visually check the pesticide container before handling.** Rusty metal, brittle plastic or aged paper containers may be unsafe to handle and could break upon moving. First, do a visual check. Is the pesticide container deteriorated or leaking? Can it be moved safely?
- **Examine labels for safety instructions.** If there is no label, treat the product as if it is highly hazardous.
- **Acquire Safety Data Sheets (“SDS”).** The SDS contains critical information for the driver and emergency responders. It lists steps to safely deal with spills, including the correct personal protective equipment to use, whether the spill carries an inhalation or explosion risk, decontamination procedures, and emergency telephone numbers.
- **Work in well-ventilated areas.** Avoid breathing pesticide fumes and dusts.
- **Keep pesticide containers closed.** There should be no need to open the pesticide container; it may be unsafe.

For questions, comments, or concerns please contact Adam Williams - Pesticide Disposal Program Project Manager, 808-973-9408, adam.williams@hawaii.gov, or visit the HDOA webpage for more information: <https://hdoa.hawaii.gov/pi/main/pesticide-disposal-program/>



Thank YOU for Making Our Community Safer!



HDOA is committed to maintaining an environment free from discrimination, retaliation, or harassment on the basis of race, color, sex, national origin, age, or disability, or any other class as protected under federal or state law, with respect to any program or activity.

For more information, including language accessibility and filing a complaint, please contact HDOA Non-Discrimination Coordinator at (808) 973-9560, or visit HDOA's website at <http://hdoa.hawaii.gov/>.

To request translation, interpretation, modifications, accommodations, or other auxiliary aids or services for this document, contact the HDOA at (808) 973-9411 or email HDOA.PESTED@hawaii.gov.

Pa'a ka mana'o o ka HDOA ma hope o ka pāpā loa 'ana i ka ho'okae, 'imi mākaia, a ho'opilikia 'ana no kō ke kanaka lāhui, 'ili, keka, 'āina, kūlana makahiki, kīnānā, a mea 'oko'a e i ka'a ma lalo o nā kānāwai pekelala a moku'āina, ma kona mau papahana a hanana.

No kekahi 'ike hou aku, e la'a nā lawelawe unuhi 'ōlelo a me ka waiho 'ana i palapala ho'opi'i, e ho'ohui 'oe me HDOA ma (808) 973-9560, a i 'ole e kipa aku i kō ka HDOA kaha pūnaewe ma <http://hdoa.hawaii.gov/>.

No ke noi 'ana i kōkua māhele a unuhi 'ōlelo, a me nā lawelawe a kōkua keu o kēlā 'ano kēia 'ano e pili ana i kēia palapala, e kelepona aku i ke ke'ena o ka Luna Ho'okele o ka HDOA ma (808) 973-9411 a i 'ole e leka uila aku iā HDOA.PESTED@hawaii.gov.

Ti HDOA ket nakatutok iti panangtaginayon iti aglawlaw a nawaya manipud iti panangidumduma, panagibales, wenco panagabus a maibasar iti puli, kolor, seks, nasion a nagtaudan, edad, wenco disabilitad, wenco aniaman a dadduma pay a klase kas maprotektaran iti masakupan ti linteg ti federal wenco estado, mainaig iti aniaman a programa wenco aktibidad.

Para iti ad-adu pay nga impormasion, kairamanan ti aksesibilidad ti lengguahen ken panagidatag iti reklamo, maidawat a kontaken ti HDOA iti (808) 973-9560, wenco bisitaen ti website ti HDOA iti <http://hdoa.hawaii.gov/>.

Tapno agkiddaw iti panagipatarus, interpretasian, modifikasiyon, akomodasion, wenco dadduma pay a pangtulong a tulong wenco serbisio para iti daytoy a dokumento, kontaken ti Opisina ti Mangidadaulo iti HDOA iti (808) 973-9411 wenco ag-email iti HDOA.PESTED@hawaii.gov.

HDOA 每次在辦公室遇到的問題，都是因為我們沒有考慮到某些人，我們會盡力改善。我們希望每個人都能感受到被尊重和歡迎。我們會繼續努力，讓每個人都能在辦公室裡感到安全和被尊重。

若要提出問題或意見，請致電 (808) 973-9560 聯絡 HDOA，或瀏覽 HDOA 網站 <http://hdoa.hawaii.gov/>。

若要提出問題或意見，請致電 (808) 973-9560 聯絡 HDOA，或瀏覽 HDOA 網站 <http://hdoa.hawaii.gov/>。

就任何計劃或活動而言，HDOA 致力於維護一個不因種族、膚色、性別、國籍、年齡或殘障或受聯邦或州法律保護的任何其他類別而受到歧視、報復或騷擾的環境。

如需更多資訊，包括語言無障礙和提交投訴，請致電 (808) 973-9560 聯絡 HDOA，或瀏覽 HDOA 網站 <http://hdoa.hawaii.gov/>。

如需與本文檔相關的翻譯、口譯、修改、住宿或其他輔助設施與服務，請致電 (808) 973-9411 或發送電子郵件至 HDOA.PESTED@hawaii.gov 聯絡 HDOA 主席辦公室。

Nakatuon ang HDOA sa pagpapanatili ng kapaligiran na malaya sa diskriminasyon, paghihiganti, o panliligil batay sa lahi, kulay, kasarian, bansang pinagmulan, edad, o kapansanan, o anumang iba pang klase na protektado sa ilalim ng batas ng federal o estado, na patungkol sa anumang programa o aktibidad.

Para sa karagdagang impormasyon, kasama na ang kahandaang mai-access ng wika at pagsasampa ng reklamo, mangyaring makipag-ugnayan sa HDOA sa (808) 973-9560, o bisitahin ang website ng HDOA sa <http://hdoa.hawaii.gov/>.

Upang humiling ng pagsasalin, interpretasyon, pagbabago, akomodasyon, o iba pang mga pantulong na tulong o serbisyo para sa dokumentong ito, makipag-ugnayan sa Opisina ng Tagapangulo ng HDOA sa (808) 973-9411 o mag-email sa HDOA.PESTED@hawaii.gov.

HDOA 每次在辦公室遇到的問題，都是因為我們沒有考慮到某些人，我們會盡力改善。我們希望每個人都能感受到被尊重和歡迎。我們會繼續努力，讓每個人都能在辦公室裡感到安全和被尊重。

若要提出問題或意見，請致電 (808) 973-9560 聯絡 HDOA，或瀏覽 HDOA 網站 <http://hdoa.hawaii.gov/>。

若要提出問題或意見，請致電 (808) 973-9560 聯絡 HDOA，或瀏覽 HDOA 網站 <http://hdoa.hawaii.gov/>。